
PROTO K6T. N r XLII,/2014

z Sesji Rady Gminy Rybno odbytei w dniu 27 matca2014 roku
w Sali Konferencyjnei Urzgdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana - przewodniczicego Rady Gminy

Obrady rozpoczgto o godz. 9:00, zakoficzono o godz.12:00

Stan osobowy Rady - 15 Radnych.

W obradach zgodnie z list4 obecnoSci uczestniczylo 13 Radnych

- lista obecnoSci stanowi zal4czruk do protokolu.

Nieobecni: Pani El2bieta Jgdrzejewska i pan Leszek Zakrzewski

Spoza Rady Gminy w sesii uczestniczyli:

1. Pan Edmund Ligman - W6jt Gminy
2. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy
3. Pani Dorota Zielinska - Kierownik GOI€ Rybno
4. Pan Wadyslaw Kubinski - Przewodnicz4cy Rady powiatu Dzialdowskiego
5. Pan Tomasz Wggrzynowski - Radny Powiatu Dzialdowskiego
6. Pan Madyslaw Kraiewski - Radny Powiatu Dzialdowskiego
7. Pan Janusz Kaczmarek - Radny Powiatu Dzialdowskiego
- lista obecnoSci stanowi zal4cznik do protokolu
8. Sottysi
- lista obecno6ci stanowi zalAcznik do protokolu.
9. Mieszkaricy: Panowie Adam Cybulski, Daniel Ligman, Dariusz Tara.

Ad. 1i2.

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnoSci obrad.

lbrady XLII sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o god,z.9:00 pan Marian Ligman
Przewodnicz4cy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastepnie stwieidzil,
2e po sprawdzeniu listy obecnosci, na sali znaiduje sig 13 Radnych, co stanowi
kworum niezbgdne do podeimowania prawomocnych uchwal.

Ad.3. Ustalenie porz4dku obrad,

Porzqdek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocnosci obrad.
3. Ustalenie porzqdku obrad.
4. Przyjgcie protokolu z XLI sesji Rady Gminy Rybno.
5. Sprawozdanie Komisii Rewiryjnej z kontroli przeprowadzonei w Gminnym
OSrodku Pomocy Spolecznej, Samodzielnym publicznym Gminnym Zakladzie
Opieki Zdrowotnej, Gminnej Bibliotece publicznej oraz Gminnym
Samorzqdowym Zakladzie Gospodarki Komunalnej w Rybnie.



6. Podjecie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:
1) zmiany Wieloletniei Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2074-2020,
2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 201.4 rok,
3)ogloszenia konkursu na stanowisko Zastgpcy Dyrcktora Samodzielnego
Publicznego Gminnego Opieki Zdrowotnej w Rybnie i powolania komisji
konkursowei,
4)zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakladu Opieki
Zdrowotnej w Rybnie,
S)zgloszenie Solectwa Szczupliny do Programu Odnowy Wsi Wojew6dztwa
Warmifisko-Mazurskiego,
6)zmiany uchwaly w sprawie dokonania podzialu Gminy Rybno na okrggi wyborcze
w wyborach do Rady Gminy,
7)zmiany uchwaly w sprawie podzialu Gminy Rybno na stale obwody glosowania,
8)ustalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem
Gminy Rybno i zasad wynaimowania lokali wchodzqcych w sklad mieszkaniowego
zasobu Gminy Rybno na lata 2014-2018,
9)funduszu soleckiego na rok bud2etowy 20L5.
7. Wolne wnioski i zapytania.
8. Zamknigcie obrad.

Przewodniczqcy przedstawil porzqdek obrad, kieruj4c zapytanie o propozycjg
zmiany porz4dku obrad.
W sprawie porz4dku obrad glos zabierali:
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman wni6sl o wprowadzenie w pkt 6, lako koleino:
- ppkt 10 - sprawozdanie z dzialalno6ci Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej w
Rybnie za 2013 rok,
- ppkt 11 - sprawozdanie z dzialalnoSci Zespolu Interdyscyplinarnego
Interdyscyplinamego w Gminie Rybno za 201.3 rok oraz Sprawozdanie z realizacji
Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar
Przemocy w Rodzinie na lata 207'1.-2013 w roku 2013,
-ppkt 12 - Sprawozdanie z dzialalno6ci Samodzielnego Publicznego Gminnego
Zakladu Opieki Zdrowotnej w Rybnie za 2013 rok,
- ppkt 13 - podigcie uchwaly w sprawie przyjgcia Gminnego Programu
Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na
lara 20'1,4-201,6.

- ppkt 14 podjgcia uchwaly zmieniaj4cej w sprawie ustalenia regulaminu
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkolach i plac6wkach prowadzonych
przez Gmin9 Rybno.

Nastgpnie Pan Marian Ligman - Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie
porzEdek obrad:
Rada Gminy w glosowaniu jawnym na uEtawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, jednoglo6nie 13 glosami ,,2a" przyigla porz4dek obrad
XLII sesii Rady Gminy, kt6ry po otwarciu sesii, stwierdzeniu prawomocnosci obrad
i przedstawieniu porzqdku obrad oraz jego zmiary co stanowilo w pkt 6: ppkt 10,
17,72,73,74 po zmianach jest nastgpuj4cy:



4.Ptzyjgcie protokolu z XLI sesji Rady Gminy Rybno.
5. Sprawozdanie Komisii Rewiryinej z kontroli przeprowadzonej w Gminnym
O6rodku Pomocy Spolecznej, Samodzielnym publicznym Gminnym Zakladzie
Opieki Zdrowotnei, Gminnei Bibliotece publicznej oraz Gminnym
Samorz4dowym Zakladzie Gospodarki Komunalnej w Rybnie.
6. Podjecie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno nalata 2074-2020,
2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2014 rok,
3)ogloszenia konkursu na stanowisko zastgpcy Dyrektora samodzielnego
Publicznego Gminnego Opieki Zdrowohei w Rybnie i powotania komiiji
konkursowej,
4)zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakladu Opieki
Zdrowotnej w Rybnie,
S)zgloszenie Solectwa Szczupliny do Programu Odnowy Wsi Wojew6dztwa
Warmifisko-Mazurskiego,
6)zmiany uchwaly w sprawie dokonania podzialu Gminy Rybno na okrggi wyborcze
w wyborach do Rady Gminy,
7)zmiany uchwaly w sprawie podzialu Gminy Rybno na stale obwody glosowania,
8)ustalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem
Gminy Rybno i zasad wynajmowania lokali wchodzqcych w sklad mieszkaniowego
zasobu Gminy Rybno na lata20'14-201,8,
9)funduszu soleckiego na rok budietowy 2075,
10) sprawozdanie z dzialalnoSci Gminnego osrodka pomocy spolecznej w Rybnie za
2013 rok,
11)sprawozdanie z dzialalnosci Zespolu Interdyscyplinarnego Interdyscyplinarnego
w Grninie Rybno za 2013 rok oraz sprawozdanie z realizacji Gminnego programu
Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz ocfuony ofiar przemocy w Rodzinie na
lata20lL-2073 w roku 2013,
l2)sprawozdanie z dzialalnosci samodzielnego publicznego Gminnego Zakladu
Opieki Zdrowotnej w Rybnie za 2013 rok,
13)podjgcie uchwaly w sprawie przyjgcia Gminnego programu przeciwdzialania
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 20'14-20,16,
14) podjgcia uchwaly zmieniajqcej w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania
nauczycieli zatrudnionych w szkolach i plac6wkach prowadzonych przez Gming
Rybno.
7. Wolne wnioski i zapytania,
8. Zamknigcie obrad.

Ad.4, Prryjgcie protokolu z XLI sesii Rady Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z
XLI sesji Rady Gminy.
Nie zgloszono uwag do protokolu z poprzedniej sesji. pan Marian Ligman -
Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie protok6l z XLI sesji Rady Gminy:



Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecnogci 13 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-13 - ,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrz5rmuj4cych sig"
protok6l z XLI sesii Rady Gminy WTyjela.

Ad.S. Sprawozdanie Komisji Rewiryjnej z kontroli przeprowadzonej w Gminnym
O6rodku Pomocy Spolecznei, Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakladzie
Opieki Zdrowotnei, Gminnei Bibliotece Publicznej oraz Gminnym
Samorz4dowym Zakladzie Gospodarki Komunalnei w Rybnie.

Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman udzielil glosu PrzewodniczEcemu
Komisii Rewizyinej Rady Gminy Rybno - Panu Janowi Fafirlskiemu.
Pan Jan Fafinski - Przewodnicz4cy Komisii Rewizyinej Rady Gminy Rybno
przedstawi Radzie Gminy sprawozdanie z kontroli przeprowadzonej dnia 4 marca
oraz 10 marca br. przez Komisjg Rewizyjn4 w nastgpui4cych jednostkach:
- Grninnym O6rodku Pomocy Spolecznej w Rybnie,
- Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakladzie Opieki Zdrowotnei w Rybnie,
- Gminnej Bibliotece Publicznej w Rybnie,
- Gminny Samorz4dowym Zakladzie Gospodarki Komunalnej w Rybnie.

Sprawozdania stanowiq zal4cznik do niniejszego protokolu.

Radni nie wnie6li pytarl do przedstawionych sprawozdafi.

Ad.5. Podjecie uchwal w nastgpuiqcych sprawach:
1) zmiany Wieloletniej ProEnozy Finansowej Gminy Rybno na lata 20111-2020

Przewodniczqcy Rady odczytal projekt uchwaly. Nastgpnie wyjaSniefi udzielil W6jt
Gminy - Pan Edmund Ligman. Wskazal, i2 w dniu dzisiejszym dokonano zmiany
dochod6w i wydatk6w roku 2014.
Dochody gminy Rybno w roku 2014 zwigkszono o kwotg 581,327,25 zl i po zmianie
wynoszq 241.49 M3,L9 zl.
Wydatki gminy Rybno w roku 201,4 zwigkszono o kwotg 581,327,75 zl i po zmianie
wynoszq 23 856 728,'19 zl.
Inne Zr6dla (wolne Srodki) wynoszq 650 000,00 zl.
Rozchody wynosz4 942915,00 zl,
w tym:
- sPlata poityczek zaci4gnigtych z Banku Gospodarstwa Kraiowego (refinansowanie)
w wysoko6ci 138 21,5,00 zl
- splata poiyczek z WNO6 w wysoko5ci 429 700,00 zl,
- splata kredyt6w wvsoko6ci 375 000,00 zl.



Nadwyikg budietu gminy w wysokofci 292 915,ffi zl oraz wolne Srodki w

*vrokos.i O5O OOO ,N il prieznacr" tig ttu planowan4 sPlate rat kredyt6w i poLyczek

w wysokodci 942915,00 zl.
Phntwana kwota dlugu na koniec 2014 roku wynosi 4 009 563'21 zl'

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady otworzyl- dyskusjg. nad projektem-uchwaly' Wobec

Urut,r' pytu,i Przewodnicz4cy zamkn4l 
- 
dyskusig i poddal proiekt uchwaly pod

gloro*ar,i" w sprawie zmiiny Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na

lata2014-2020.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecno5ci 13 Radnych, jednoglo6nie glosami:

-73 -,,2a",
-0 - ,Ptzeciw"
- 0 -,,wstrzYmujqcYch sig"
p"a;gf" ".t """ii 

' Nr i<tlytl1t4 w sprawie zmiany Wieloletniei Prognozy
-Finansowei 

Gminy Rybno na lata 201t1-2020'

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu'

2) zmian w UuaZecie Cminv nyUno n

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly' Nastgpnie wyja5niefr udzielil W6lt

Grniny-Pan.EdmundLigman.Wskaza|,iLwdniudzisie|szymdokonuiesiezmian
nastgpuj4co:
Dzial 600 TransPort i l4czno6d

lwigksza sig dochody- mai4tkowe w wysoko5ci 310 000'0021 -planowany wplyw

SrodtOw z Agencii NieruchomoSci Rolnych w Olsztynie na wykonanie 
.inwestycji

pn. ,,Remont iprzebudowa osiedlowych ci4g6rrr komunikacylnych' na osiedlach po

Lylych PGR w Tuczkach i Szczuplinach grn.Rybno"'

iiigk" sig wydatki maj4tkowe - zadanie inwestycyine ?":.1"T11 i przebudowa

Li"ato*y.t ciig6w komunikacyinych, na osiedlach po bylych PGR w Tuczkach i

Szczuplinach gm.Rybno" w wysokoki 352 000,00 zl'

Dzial 750 Administracja publiczna
i*igk"ru sig dochody ii"24." (Srodki do pozyskania z Unii Europeiskiej) w

*yrltos.i tS g$,ZS zf i wydatki biez4ce w wysokosci 16 813,68 zl na wykonanie

,"duttiu bie2qcego pn. ,,Dzierl Dziecka w Rybnie w 2014 roku"'

Dzial 801 Oswiata i wYchowanie
i*iet.t 

^ 
sig dochody w wysokofci 'lO7207,00 zl na podstawie decyzii Woiewody

warrni*to--tr,tazurskiego Nr 21/2014 z dnia 14 marca 2014r. z ptzeznaczeniem na

dofinansowani e zadafiz zakresu wychowania przedszkolnego' w tym dla:

- oddzial6w przedszkolnych w wysokosci 46 808,00 zl na okres styczef-marzec

2074r.,
- przedszkola w wysokoSci ffi 399,00 zl na okres styczefi-grudziefi20l{r'



Dzial 852 Pomoc sPoleczna
,;'tel*^ sig docnody i wydatki bieZ4ce na- podstawie Decyzli Wojewody

W"r irr.rc-fvfazurskiefo Nr iI< fe7ZOf4, Nr FK 22/2074 i Nr FK 28/201'4 w

wysokoSci og6lem 148 285,00 zl z przeznaczcniem na:

- iZ OZg ,W zi a realizacig zasilk6w okresowych,

- 16 7g5,n zl na zasilki rodzinne, pielggnacyjne i wychowawcze'

- 57 861,00 zl wyplaty Pomocy ii""tti"'t"j realizowanei na podstawie rz4dowego

programu wspieiinia'osob uprawnionych do Swiadczenia pielggnacyinego'

Dzial 926 Kultura litY czna
t;41*^si9 wydatkibie24ce w wysokosci 0,28 zl dotycz4ce zadania pn' "XVI 

i XVII

Bieg Niepodlegloki w RYbnie" '

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusig.nad proiektem-uchwaly' Wobec

braku'pytari Przewodnicz4cy L-mat-ayituie .i poddal proiekt uchwaly pod

;i;;;;;i" * sprawie zrnian w budzecie Gminy Rybno na 2014 rok'

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecnoSci 13 Radnych, iednoglo5nie glosami:

-1,3 - ,,2a",
-0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzYmujlcYch sig"
p"algi" ".-.J*ifi 

iv't xHyreTr4 w sprawie zmian w bu&iecie Gminy Rybno na 2014

rok.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu'

3)osl6zenia konkursu na stanowisko Z4stfPcy Dyrektora Slm9dzielnego

Publi."rr"qo G-ir,nego 

-o 

i"ki zdto"'ottt"' tt kybni" i Potttol"tti" ko-itii
konkursowej

Przewodniczqcy Rady odczytal proiekt uchwaly' Nastqpnie wyia5nieri udzielil W6it

CJ"y - pan'E'dmund t-igman' Wska zal, iL osoba' kt6ra do tej pory pelnila funkcig

iurrgiry dyrektora zlohla rczygnacjg' W 
-zaistnialei 

sytuacji koniecznym iest

po*olu.,i" ,ro*"go zastqicy. Nuitqp-" przedstawila sklad komisji konkursowei w

sklad, kt6rei ProPonule sig osobY:

1'l Pani iwona Cwiek - Przewodnicz4ca Komisji

2) Pani Justyna Labicka - Sekretarz Komisii

3) Pan Slawomir Wysokirlski - Czlonek (lekarz)

4) Pan Marian Granica - Czlonek

5) Pani Marzanna Borkowska - Czlonek

6j nu., Grt"gorz Roman - Przedstawiciel Okrggowej Rady Lekarskiei w

Olsztynie
7) Pani Malgorzata Zalewska

PoloinYch w OlsztYnie
8) Pan Edward WiSniewski

Rvbbie.

- Przedstawiciel Okrggowef Izby Pielggniarek i

- Przedstawiciel Rady Spolecznei SPGZOZ w



Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl- dyskusig. nad proiektem-uchwaly' Wobec

Lr"t.i'pyr.n Przewodniczqcy Lmmat'dyskusig i. poddal projekt uchwaly. pod

;i;;.-;ii" w sprawie ogios,ettiu konkuisu na .stanowisko 
Zastgpcy Dyrektora

ilmodzielnego iublicznego Gminnego Opieki Zdrowotnei w Rybnie i powolania

komisii konkursowej.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecnoSci 1i Radnych, iednogloSnie glosami:

-73 -,,2a",
- 0 - ,,prz.eciw"
- 0 -,,wstrzYmuj4cYch sig"
poa;gf. ,r"i*"4'Nr Xfiyf94l w sprawie ogloszenia konkursu na stanowisko

z;;i;p"y Dyrektora Samodzielnego Publicznego Gminnego Opieki Zdrowotnei w

Rvbnie i powolania komisii konkuraowej'
Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu'

Zdrowotnei w Rybnie

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly'-^i*ipJ" 
"rylisr,i"i.rd"i"iit 

woli c-iny - Pan Edmund Ligman' Wskazal'.i2 od

swcznia 2014 roku w umowie 
'samodiielnego Publicznego Gminlego Zakladu

i["i1-zat"*ohei w Rybnie z warmiflb-Mazurskiem oddzialem NIZ' w

Oisrtynie w zakresie poradni ginekologiczno-poloiniczej wyodrgbniono

S*i"i.""r,i" zabiegowe. Z iwag] na td poradnia ginekologiczno-polo2nicza musi

-ieC *yoargUnionly gabinet dia[nostyczno-zabiegowy' Istniet4cy w strukturze SPG

ZOZ ; Rybnie gatinet zabiego-ury nie moie byc wykorzystany do wykonywania

""Ui"gO*' 
ginek"ologicznych 

"" lowod" briku. bezpo6redniego dostgpu do

pomils"czeiiu hig[niczno-sanitamego wyposaZonego dodatkowo. w. bidet'

it ,rktur" reiestru fodmiot6w leczniciych nie po"*ala na dopisanie do istnielqcei

kom6rki organizaiyjnei o nazwie foradnia 
- 

grnekologiczno-polo,nicza dw6ch

f"Jt"-Or.ti gaUinetu'lekarza gineiologa-polo2nika i gabinetu diagnostyczno-

Lbi"go*.go, Io odzwierciedlalo'by rzezywisty obraz zmian' Nale2y dokonac

zmian struktury organizacyinei 
' zakladu Ptzez dodanie nowei kom6rki

organizacyjnei o' .,""*li" gabinet' -diagn91ycz1o-zbiegowy 
z podpigciem profilu

rnJay.rr,"go Poloznictwo i ginekologia ir'y' zwi4zku z powyiszym konieczne iest

dokonanie zmian w statucl SPG 2oZ w zakresie dopisania nowei kom6rki

orgu.ri"a.yittel o nazwie .gabinet diagnostyczno-zabiegowy w Rybnie przy ulicy

Zajezionei5S".

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.nad projektem-uchwaly' Wobec

braku' pytari Przewodniczqcy zamknal 
- 
dyikusjq i poddal projekt uchwal.f noa

gloso*ur,i" w sprawie t-iu.,y statutu Samodzielnego Publicznego Gminnego

Zakladu Opieki Zdrowotnei w Rybnie'



Rada Gminy w glosowaniu iawnym na uetawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, iednogloSnie glosami:
-73 -,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrrymuj4cych sig"
podjgla uchwalg Nr XLII/20/f4 w sprawie zmiany statutu Samodzielnego
Publicznego Gminnego Zakladu Opieki Zdrowotnej w Rybnie.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

S)ztloszenie Solectwa Szczupliny do hogramu Odnowy Wsi Woiew6dztwa
Warmifi sko-Mazurskiego

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly.
Nastgpnie wyja6nierl udzielil W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly. Wobec
braku pytarl Przewodniczqcy zamknql dyskusig i poddal projekt uchwaly pod
glosowanie w sprawie zgloszenie ffectwa Szczupliny do Programu Odnowy Wsi
Wojew6dztwa Warmirisko-Mazurskiego.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecnoSci 13 Radnych, jednoglo6nie gloeami:
-73 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sig"
podjgla uchwalg Nr XLll2!14 w sprawie zgloszenie Solectwa Szczupliny do
hogramu Odnowy Wsi Wojew6dztwa Warmifrsko-Mazurskiego
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

6)zmiany uchwaly w sorawie dokonania podzialu Gminy Rybno na okrgsi
wvborcze w wyborach do Rady Gminy
Przewodniczqcy Rady odczytal proiekt uchwaly.
Nastgpnie wyjaSniert udzielil W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman.
Nastgpnie Przewodniczqcy Rady otworzyt dyskusjg nad projektem uchwaly.
Glos w dyskusji zabrali:
Radny - Pan Andrzej Kornacki zapytal ,,czy ulice wymienione u projekcie uchtualy, to
ulice nouonazwane ? "
sekretarz Gminy - Pan Miroelaw Karbowski wyjasnil, ,,ulice te mialy jui zoczeiniej
stuoiq naztrtg. Natominst zmiana uchruaty rtynikn z faktu, ie nn dzieri podzjmouanin ucfuuaty
u sprauie podziatu na okrggi, byly niezamieszkale."

Wigcej pytafi nie wniesionq w zwi4zku z tym Przewodnicz4cy Rady poddal projekt
pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, iednoglo5nie glosami:
-73 - ,,2a",



Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno$ci 13 Radnych, iednoglofnie glosami:
-73 - ,,2a",
-0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wetrzymuj4cYch sig"
podjgla uchwalg Nr XLIV2II|L4 w sprawie zmiany uchwaly w sprawie dokonania
podzialu Gminy Rybno na okrggi wyborcze w wyborach do Rady Gminy.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

7)zmiany uchwalv w sPrawie Podzialu Gminy Rybno na stale obwody elosowania

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly. Nastgpnie wskazal, 2e uchwala ta

iest konsekwencjq Podietei wyiej uchwaly.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjq nad proiektem uchwaly. Wobec

braku pytafi Przewodnicz4cy zamknql dyskusjq i poddal Proiekt uchwaly Pod
glosowanie w sprawie zmiany uchwaly w sprawie podzialu Gminy Rybno na stale

obwody glosowania.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecnofci 13 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-13 - ,,2.a" '-O - ,,Przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sig"
podigla uchwalp Nr XLII/23fl4 w eprawie zmiany uchwaly w sprawie podzialu
Gminy Rybno na stale obwody glosowania.
Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

8)uetalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem

Gminv Rybno i zagad wynajmowania lokali wchodzaqvch w sklad
mieszkanioweeo zasobu Gminy Rybno na lata 20141-2018

Przewodniczqcy Rady odczytal projekt uchwaly.
Wyfasnierl w zakresie Przedmiotowei uchwaly udzielil Sekretarz Gminy' tNskazal, i2

program gospodarowania zasobem mieszkaniowym zasobem gminy byt juZ

przyjmowany w ubieglych latach. Obecny ProSram zwiera drobne zmiany, kt6re

naleialo dostosowad do obowi4zui4cych przepis6w prawa.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad proiektem uchwaly. Wobec

braku pytai PrzewodniczEcy zamknql dyskusjq i poddal projekt uchwaly pod
glosowanie w sprawie ustalenia wieloletniego Programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Rybno i zasad wynajmowania lokali wchodzEcych

w sklad mieszkaniowego zasobu Gminy Rybno na lata 2014-2018'



Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecno6ci 13 Radnych, iednoglo6nie glosami:

-13 -,,2a",
'0 - ,,Przeciw"
- 0 -,,wetrrymuj1cYch sig"
poallla ".ir*rig f.fr 

Xillpl4fe w eprawie ustalenia wieloletniego Programu

!orila"to*""ia mieszkaniowym zaso-bem Gminy.Rybno i zasad wynajmow-ania

iotln 
"r,.rtoatq"ych 

w eklad mieszkaniowego zasobu Gminy Rybno na lata 201t1-

2(n8.
Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu'

Przewodnicz4cy Rady odczytal proiekt uchwaly'

ill;;;fi" "ari"ril 
glosu obecnemu na sesji Przewodniczqcemu Rady Powiatu Panu

Madyslawowi Kubirlskiemu.
nai fuadysla* Kubirlski powiedzial: ,,moim celem.bVt:,.:UV. chociaz rnz d:,"?! d"

paishua ni xs1g. Myilg, 2e uispotpraca miedzy samorz4dami ukladn sig ott ocnie. chciatbym

iuczvi , abv6cie' iak-dot4d praiouiali efektyunie." Wskazal r6wnie2 fundusze uniine na

italou-iOzo nie przewidui4 Srodk6w na drogi'

Na tym zakottczYl wYst4Pienie

Nastgpnie PrzewodniczEcy Rady otworzyl dyskusjg na projektem uchwaly'

Glos w dyskusii zabrali:
PrzewodniczqcyRady-PanMarianLigmanpowiedzial:"niezuiem'czydobrzesig
;;;i, * przed'isjq ni odbyto sig posiedniie komisji, ale to jui uola prretoodnicz4cych'
-iimnuj' 

jedna* 'ioznn byioby ro6u,czas pewne. rzeczy ustnlii. Moim i nie tylko moim

i^Urein'byto, nby znciqgnqt \pinii Rady ru tei lnoeshi oraz to, aby sottysi tuzigli udzial tt'

dzisiejsu j xsji."

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,j.ak, co roku Rada musi podjqt taka

"riiiote, 
,ry Tordut" mtecki tuyoirgbnii nn koleiny.tok, czy tei nie.u'yodrgbnia6' (stem

,.uoleniikU^, oby ieszcze na 20i5 rok funduszu soltckiego nie u'yodrgbniai'^Dlncngo? A to

alntego, n tu priliczeniu na toszystkie sotectzoa bytnby to. ktpotn 280 000,002t. Nietuiadomo
-;i;r,;i;, 

,ty i,szystkie solechtta siarzystatyby z tigo funduszu. Przy toyodrgbnieniu r.uigkszt

solecftpa oirry*ilyby tuigcej, te mnieisze mniei.- podkreSlii naleLy, ze po tuyodrgbnieniu

piniaart te nU si do ,,priydunial. fe 
2roahi 

muszq by( prnka.zane na.konkretny cel'

'i*nliony tu strategii Gminy'. Pienigdzy tych nie ita sig u'ykorz.ysta.i np' na iYF::'!: y^dtl
chcemy 

-korzystat 
z funduszy unijnych, ale na to trzeba.miei Srodki wtasne. NIK c,tyba nrc

potuui ;r imina z' niczegi nie'korzysta, z czego tylko moina to korzystnmy. ,Pienpszt
moZtitpoici pojatuily sig z Agencii Skaibu Pafisttoi na tnkie prndsigtuzigcia, jak b.udoua drog

toii,ii, itiati iu Tucztrich i Szczuplinach' w przyszlylt roku chce.my koltvlu,o,tunt te

iiiiircrrrQa, trt Koszeletoac' i Kosztletpkach' Dzisiaj do tego projekty nie 
.doktadamy

i,toinyrt pienrgdry do pozyskanych' . Ale nie ma peunoici, czy u' przyszlym.roku Agencja

"ir-Agi)'i"'rpy*ng;to 
iW ino Z6% udzintu tolasnego. MyiQ, ie te moiliunici.jeszcu bgd4 i

nnay sotec*i, z"tego skorzystajq. Wyodrgbnienie 280 000,00 zI na 2015 rok zuiqiz stg zc
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st:./atl M okolo 1.000 000,00 zl dla budietu gminy. Tych pienigdzy nie bldzie tu.2074 roku, a

yiAi4a4 b dapiero pod koniec roku z roykorzyitanim.tp 2015 roku. Warto sig zastanowii,
'cza fu;h'pieni,dzv ni, doto;yt do pozysknnych pienigdzy. Nigdy nie odmuoilem ytU-**
pi.iry ' lnu,estycje prouaizimy ru- kazdtj mieiscwrc1ci. leinli Pafrstz,o, jako Rada
'zdtcyiujecie o zryidrgbnieniu fuiduszu, na pslpns Gmina na tym strnci' Pieniqdze t: :ttus4
rourirml zab"rpieczyi. Pdini;j, jeinli samorz,d solecki nie zoykorzys.ta tych pienigdzy, to

mus4 je trzynat. Nit *ogg zagospodarouai tych irodkotu to ciqgu roku. Pnfistt/'o.tuiecie, ie

jestem'rozsqldny* gotpodoro^. Dlla mnie ekonomia iest najzoainiejszn, n nie polityktt'
'Fundusz 

solecici fie jest bynajmniei na zakup koszy na 6mieci, bo takie uwagi slys4 nn

zebraniach. Kosz muii zakipii ka2dy indytoidualnie i nie moina spolecnfistzou zrtmatrtiaf ie

moina zakupii z tych Srodk'tu kosn. chcg pozyskai duio pienigdzy, cho€by z tego wzglgdu,

in chcemy rozbudozpai szkolg, musimy zaj7i sig drogami'

w tym roku robimy trzy projekty. Ni budaT,g drdg, na rozbudou,,g szkoty. zloiyliimy projekt

na nkup samochoiu przecitlpoiaroueSo Trl ktlotg 800 000,00 zl'

Musimy r6tunie2 zalwzpieczyt inne dziedziny, dalzi sq remontoutane hpietlice.

lak tu fieniqdze zabierzecie,-to pros4 nie 1qdai 2eby pozyskiwai pieniqdze, bo ich nie bgdzie.
'szukamy tych pienigdzy, tam gdzie tylko jest ku temu mo2liu,o6i. Jest Lokalna Grupa

Dziatanla. 
-Na 'ostatni 

projekt do LGD byto zloionych 1'1.2 wnioskdtp, z tego 1 8 jest

dofnanntuyoanych. Naszi Gmina iest na 4 mieiscu nn dofnnnsounnie. Bgdziemy. nadnl

tulpierai ilecnia u, ich rozttoju i Pana Bochno r&pniei b,dziemy mobrlimwai i nie

odh1toimy Wmocy. Tylko szukamy pienigdzy na zeunqtrz n nie to budiecie Gminy. Pros4

nltysotu i prrtaiolirin anie tei ki,e'stii, Waiz got bgizie na perono pomocny Radzie ' fuby

nie"bylo poinul pretensji, 2e u danej mieiscotraici nie sq realimwane inzuesgcie" .

przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,,chq zapytai Pafisttun

s/,ltysor.rt, my6lg,'i2 nie jest to hoie2n sprazun i mai4 Pnlshuo iakiei prztmy'lenin i stooje

zdnhie zo tej-tauestii, ile Rrrt Soteckich jest zdecydowana, aby fundusz otr.zymai'

lnformacyjne utsksie, ii fundusz soticki zostinie wyodrgbniony, to kniile sote.chrto do 
.koica

toizeinia-ir. musi zioiyt'do Gminy wniosek z uzasadnieniem o przyznanie takiego funduszu ,

oczytui1cie z realnym uzasadnieiiem i rozliczeniem tych 6rodk6to' Ktuota 280 000,00 zt iest

aui, ie;nti chodzi-o utyjgcie z budirtu Gminy. Natomiast potoun sotechu otrzymataby kr|otg

po niirj 10 000,00 zt, bo tak u,ynika z iloici mieszkafrc6ro.-
'statpiam jeszcn raz pytanie, nby kaidy z Pafishua okreilil sig nn ile Rndn solecka jest

zAintere;roana podjgciem funduszu nleckiego, maiqc na uu'adre argumenty' kt6re

prudstauit Pan Wdit.
Pros4 w kolejnoici o ztypozuiedi Partshua'"

soltys wsi szczupliny - Pan Adam Bochno powiedzial: ,, na zcbraniu zoieiskim byta

mottia, ire pieniqdzt te ioglyby byi prztznnczone nn remont {wietlicy. lestem za podigciem

funduszu nleckiego"'soltys wsi Tnrizcryny - Pan Jan Kozicki : ,,nie iestem zainteresouany tuyodrgbnientem

funduszu."
Soltye wsi Kopaniarze - Pan !6zef Szraga :,, tak niskiej ktooty nie ma tak naprazodg na

co przcznaczyi. Nie jestem za funduszcm."
Soltye wsi ifybno- pan Henryk Wi6niewski . ,,na coi mus4 sig zgodzii. Te pieniqdze z

t'uniuszu.itq no coi tuydai' Nie sztuka dnt pieni7dn ' Moie Pnn Wggrzynozoski

toytlumaczy na co mamy te pieniqdzc trtydai konkretnie."

ll



Selrretarz Gminy. Pan Miroslaw Karbowski powiedzial: ,sl art' 2 ust.5 ustawy o

i"ra"t i*tti*ii okreila "' iii-tp"XA nakt'y. je'zuykorzvstac' CeI musi byt zgodny ze

t;;;;;; 
;;;r,;;i; Gminy i ustazu4 o samorz4dzie gminnym' gdzie sq okreitone zadantn

u,lasne gminy."
wlii 6-fiy - Pan Edmund Ligman powiedzial: "protoadzimy 

remon't i budontp

chodnikoto przy drogach pon i-ti,yrn'. wp1inie z pot,iatem protoadzimy tuspotpracg. Jeieli

,niiii i irrl*ti"g ,u"srrtuptinori,io kuotg tg moina doloiyi do pozysknny.ch Srodkou Bo co

moina zrobii zn 1000,00 zl? Nikomu nie idm6tpilismy pomory i nie odmat'iamy' Pros4'
'oiy 

Porirnuo pruonnlizou'ali, czy zyskacie czy.Gmina straci"'

Soltys wsi Rybno- fan ffJnryt Wi5niewski .powiedzial: "Rnda 
Soleckn skladnla

",ili** " rozbiilozrry Gimnazjum io Rybnie, to pieniqda te niech zostan4 prnznaczone na

ten cel."
I"ftyt *tf aabiny - Pani Felicia Zdunek powiedziala: "nie chcemy korzystnc z

iiirru xteckiegoi poriruiit 
'u 

p'lypad*u iakaiknhuiek potfteby z''lracamy sig do Pana

'W6jta. W miarg moilitooici pomoc otrzymujemy '."

Soity" -ti Koszelewy Pani Bogumil4 Ankiewicz powiedziala: "riruniei 
rezygnuJe z

irirrrr, z tego tozgQdu, i iitt]o rok i,ybotczy' Wieiu z nas odeidzie' nie u'iadomo' iaka
'sytuacja 

bgdzie Po u'Yborach."

doru, ".,ri 
fioszetewti - Pani Iwona Brzozowska powiedziala: "rezygnulg 

z

funiuszu."
'J"ii"t *tt Prusy - Pani Barbara Szulwic powiedziala: "rezygnuig 

z fu-ndu-szu"'

iotty" ,tei Nowa Wie6 - Pan Kazimierz Napi6rkowski powiedzial: "rezygnule

funduszu."'Soity, t"ri Jeglia - Pan Stanielaw Sendobry powiedzial: "tuszystkie .zap.lanowane

rcrnonty tu nasnj mielscotuoiri s4 realizoroane, Sttiietiica jest remontowana, drogi r6uniei.

Rezygnujg z funduszu. -.--..^-..:- t,-),,..,, ,'

s"ffiit -ri fr.rmian - Pani Teresa Swiniarska powiedziala: " rezygnujg funduszu

iiiti" *ri Dgbiefi - Pani Halina To*"'""*'k" powiedziala: " rezygnujg t'unduszu" '

ioltys ,n ri bralewo-stacia - Pani lrena Domeracka powiedzi ala: " rezygnuig

funduszu" .

tortv, ""ri 
Tuczki - Pani lrena Tulodziecka powiedziala: ,, rezygnuig fundusz.u" '

iolty, *,"i Gr4dy Pani Agnieszka Wysocka powiedziala: " moja Rnda Sotecka jest zn

funiusem. Nai sig toydaie, ie jesteimy pomijani'"

Soltys wsi Naguszewo - Groszki i"" M'iec"yslat't Luiyfiski powiedzial:. "u'i.(kszoii
jest m zt yodrgbnieniem . Mam trochg innc zdanie ' Nasze sotechoo obe jmuje dzoie

'iiit*rrtii. iiyay ayt f""a"sz sotecki, to naleiy poitzielii go duie miejscouo6ci' I iak to

podzielii"?
Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: "to zadnnie naleiy do Rady

Soleckiej, a nie RndY GminY '"
Soltys wsi Naguszewo - Groszki Pan Miecryslaw Luiryfiski- powiedzial: "trzeba 

by

tipiiaytx"to"io( , moja Rada Soteckn bytn za toyodrgbnieniem funduszu'"

t*"rtJar,i.r4"y Raiy - Pan Marian Ligman powiedzial: "Panie 
soltysie ,czns 

nn to

minql lui datono bylo rpiadomo, 2e do koica marca musi byi u'yodrgbniony fu--1du,sz sotecki

nn kotejny rok. Nn Paiskich barkach sPoczyTt'tt dzisiaj-oborciqzek uVlazerua zdnntn'

soltys wsi Naguezewo - Groszki pan Mieczyslaw Lui,yfiski powiedzial: ,,jestem za

nie zoyodrgbnienie m fun duszu. "
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Soltvs wsi Hartowiec - Pan Bogdan Kopafiski powiedzial: " lestem.zn tym'. a.by ten

;;i;r:';;;;;,'iii,.,va'enii ' un'oioi' z9 ryiula1tcu 
bvti bardziei dotttnrtoiciou'ani'

t;;W ;;i;;; roblc'za i"pit"iq'a*' Nie m6u'is' ze eai wdit nie ma rncii' lestem za

u,yodrgbnienie nr Ju ndu szu'

Radny - Pan Andrzej Kornacki powiedzial: ,,szanujg |aa2fu1 71typo1u|edi, jaka tu padla.

i'rg"';'n"rV- erna Wojta ptredstaioione doii snroko' pou'inny byi przeanalintuane '

Scenanusz teSo punKtu potoinien byi prnils-tawiony u' innej koleinoici ' Moim zdanrcm

;;",*;:;;vi;r;noa'1'5 min., aay soltyii mogli pnedys.kutounc to tt' sn'oim gronte'

';;';^t;v;;;p;;ri Pana wdjtn,"bo 
'ulg"o..uil 

in" way' z' z scenv ktdrn zostnta znkupiona

korzystal4 lpszyscy ^rrrririry, 
tusiystkie solecttt'a' Czy,tn.scen.a ':ttoto 'ok'!::::..t:

Ariurrr' solrckieio? l_lttniam,-Le funiusz solecki nie jest colnniem sig , ale szans4 na rozlrol'

';:i:;;;";;;;,tr";'';-;i;f ;;',,'mu iakis zayus!',^!r1ih' ir ten fundusz mn sru6i cet

tiiri"ii nir"ssllty. Pan way po'u,uaLiat, ie.28b 000'00 zI musietibyimy,uyiqt z,budiztu

Gminu i ok. 1 000 000,00 zt 'stiacic. Ale jeieli pruciei mstatby toyodrgbnion.y to,moina

;;:;::d;;i;;;i nolt-, ^o^o 
uzvskac itt'rot'.PY to abv demokrncin nie zmieniatn sis to

ii*ro*rg i f"naiiz sotecki pozoinien zostai utyodrgbniony'"

Przewodnicz4cyRady-PanMarianLigmanpowiedzial:"kaidySottysodpozoiadalu'
;;;";;;t;t"ii i ,uioiei n'ay sot"*i'ilFundisz solecki nie bsdzie inwestoroany jako

catoit . Kaide sotechoo otrzymaloby okre6lon4 kzootg 

"'Wiii C-i"V - pan Edmuna Ligman iowiedzial: ,,odcbratem to Panie Kornacki tak,

lrnlis^i rirt,urali uqtytu na sottyidto' NiLt nie tuytoieral takiego nacisku' Zarusze cenig ic,

pracg i mangaiotuante.

Codosccny,tomozetaxbyto,funduszsoleckiniezostattoyodrgbniony^'nam^zostato
f,"*ati,'itVtkaliimy jeszie iodntkozpe pieniqclzt i.zakupiliSmy sceng ' Pros4 Paitsttta

daicie mi szanq na *, ory i t'1 kzuoty pizyskiioni lrodki z reunqtrz' Bardzo nbie cenig

,i,,isr';t;*iArr,. iytt i ^"tiiy aa4t n -tego, 
afu jak najtoiscej irodkiro zuplynoalo' a nie

ie rozdrabnia( '",i;d"y: p;; Andrzei Kornacki powiedzial: ,.panie.sekretnrzu, styszy sig 
.tr,.mediach, 

ic

iirt ,rton o prezvdencl<tt dotycz|ca funduszu soleckiego, kt6ra od 20'16 roku bgdzie nnrzucony

' 
obotui4uk tiyodrgbniania funduszu nteckie go" ?

Sekretarz Gminy - Pan Miroslaw Karbowski powiedzial: " nie mam zoiedzy nn ten

tiot. Ottonio istala zmieniona ustaua o funduszu soteckim" '

ilty - Pan Andrzej Kornacki powieizial: " 
jak ksztnttuje sig na ktuotn u prnlicuniu

na mieszkafica? "
SekretarzGminy-PanMiroslawKarbowskipowiedzial:,,zostatazoyliczonaktuota
nramadaiaca na poszcuR1lne sotec tzm'"
"vlt.iffiffi; '- P"; Edmund Ligman powiedzial: "Pan Radny uspomnial' ie

-iiiiaVa^V izyskat 40% . i"y 'ot'i^ dociodzie uzysl'ttlibyimy 20% ttrydatku takiego

funduszu." , ,- _:^ _r_: ^r ^. -A",,;tnm tn
iottyr r.,ri Koszelewy - Pani Bogumila Ankiewicz P:wi:dzi1lalll1!z1'.:.',t::,^': ouo'^

i^iii"i", alc iest prnistaroiciel Ridy Soleckiej ' more chcialby sig zoypouiedzie( na ten

temat?"
pan Dariusz Tara - mieszkaniec wsi Koszelewy powiedzial: ,,bytbym za tym' aby ten

fundusz zostat n voargbniony ' i notuelizacji ustatoy o iunduszu soteckim uynika' iz sotectuta
,;;;;;;r";a;'ri,-irtl"- 

r,,in"""iia intuestycji. rundu* sotecki bnrdzo dobrze dziara w innych

^li1r*irZairn. Jak u,iei nn pieniqdA, b 
.Rnda. 

Soteckn ma xns leieli dysponuje

okreilonym fundusTim to sig roziuiia, huorzy sig mala demokracia' Bylbym zn tym' aby ten

t'undusz tttYtqczYi,"

IJ



hzewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,,skoro pnn m6rui, ie ten

fundusz dziala u innych mie jscotttoiciach, 
.to nich Pan podn przyktnd tnkich miejscouroici, jak

u nasuj Gminie zabiny i Koszclewy. w zabinnch u ciqgu 2 lat Gminn zrobiln inruesfucie tt
postaci boisktt o szfucznej nazuierzchni, knnnlizncft oraz remont ruszystkich dr6g gminnych
tqcznie z chodnikami, krauyinikami i catq infrastruktur4. Niech pnn poda priyitoa to*ui
miejscorooSci. Dalej Koszeleuy, gdzie rounie2 mamy kanalizncjg tpsi, boisko szkolne, remont
&uietlicy. w przyszlym roku planuje sig drogt gminne wraz z cltodnikami. leieli pan poda
przyklad tnkich miejscorooici ru okolicy, to moje zdanie moie ulec zmiane.,'
Pan Dariusz Tara - mieszkaniec wsi Koszelewy powiedzial: ,,fundusz sotecki nie jest
od tego, aby uykonyzuni zndania ulasne gminy, jest tzru. kieszonkotuy, borciem z fuch
Srodldro nie da sig zuybudoruat kanalizacji."
Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,,to czy zoziql pan pod uruagg
trtypowiedi Pnna W6jta, 2e do tej hoo\ z budictu gminy moina pozyskai irodki uniye tu
utysokoif 80'/o na poszczegdlne intuestycje. Moina zamiast 23 000,00 zI funduszu soleikiego,
z tych samych pienigdzy plus z pozyskanych zrobit inuestycjg za 130 000,00 zt. Czy toobec
tego korzystniejsza bgdzie kzuota 130 000,00 zI czy 23 000,002l-?,,
Pan Dariusz Tara - mieszkaniec wsi Koszelewy powiedzial: ,,zo petni rozumiem
orgumenty Pana w6jta . AIe opricz pienigdzy z funduszu soleckiego na inuestycje gminne sq
jeszcze inne pieniqdze. Moina te {rodki konsolidouai."
Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,,m6zpimy tei o pieniqdzach,
z ktdrych nie majqc wkladu ulasnego rezygnujemy, kt6re cnknjq. Dlatego poidatem panu
przyktad 130 000,00 zl" .

Pan Dariusz Tara - mieszkaniec wsi Koszelewy powiedzial: ,,tuyrazilem tylko swole
zdanie."
Przewodniczqcy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,,statpialem dodatkoroe
pytanin, bo ja bgd+ podejmoual decyzje, a Pnfiskie zdanie mi u tym pomoie.,,
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrrynowski powiedzial:
,,dcmokracja jest u nas nadal budou,ana . Jednym z czynnikhro tej budozuy jest fundusz
sotecki, jak r6u,nici Pieniqdzz z organizacji pozarzqdowych. Fundusz sotecki aktyttoizuje ludzi.
wT,oraj bytem na konferencji tu zzspole szkdl zp Rybnie. z przeprozundzonych badnti
ankietowych wynika, ie jesteimy malo nktynoni, Czas pobudzi spolecrcfisttoo do u,szclkiej
pojgtej aktytunoici. Jeleli u dnnej miejscozuoici jest wyodrgbniony fundusz solecki, to
mieszknricy przychodz4 na rebrania, bo knidy roie, ie mn u,plyzo na podejmoruane decyzje.
obsenpuje nasz4 Gming, zebrania sq bardzo nieliczne. Bardzo ruainum czvnnikiem iest
dbanie o dobro publiczne. Demokracja jest czymi o co musimy sig tizczy,-rudzie miszq
cz.ui, zg. unlczT o sttoie. Bo bardzo szybko moina przeiit z demokrncjii do ttyktatury,
nisTlttykle waina iest demokracjn oddolna. Panie i Panotuie Radni fundusz solecki poutinien
byi tuyodrgbniony."
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,pan Wggrzynowski nie jest
decydentem budietu Gminy. Mnie satysfakcjonuje to, ii mo2emy pozyskiroii pieniqdzc , bo sq
takie moilhuoici i z takich moiliruoici korzystamy. AIe trzeba miei rcktnd tolasny do tych
irodl(6tp.
Caty czas iyjemy demokrncjq. Kaidy ma prauto sig zuypotdedziei. pros4 tylko, ieby
funduszu soleckiego nie utyodrgbniat, bo sq inne moilituo6ci."
Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,, Rada Gminy mstala
rtyodrgbniona rc sposdb demokfatyczny. zadaniem Rndy jest nie tuorrenie nowej demokrncji,
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ale prgil utszystkim prorladnnie mqdrei i rpla6ciu,ej. gospodarki na terenie Gminy. z cal4

odpotuiedzialioici4 kuierd4, 2e ta Rada tak4 gospodnrlq prou'adzi'"

Po tym, Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman .zarz4dzil1'5 
minutowq Przerw?'

W c-ti" Przerwy obrady opuScil Radny - Pan Piotr Gurgilewicz' Po przerwie w

obradach bierze udzial 1.2 Radnych'

Radny - Pan |an Rozentalski powiedzial: ,, to hoestii funduszu nlcckiego mam odrgbne

zdanie, ale nie zmusznl soltYs6tu."

Radny - Pan Andrzei Kornacki powiedzial: ,,cltcg po.uiedziei, aby ten fundusz ie.szcze

io prlyuty rok pozostat nie u,yodrgbniony, W nliry sktadzie jeste1my do listopada. Po

u,yiorich iie wiadomo, iak bgdzie u'ygl4data Rada i Rady Soleckie 
"'violt c^ir,y _ pan Edmund Ligman powiedzial: ,,prosq o nie wyodrpbnianie funduszu

*leckiego."
Wigcef"pytarl nie wniesiono. Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjg i poddal profekt

".f,*uty 
pod glosowanie w sprawie podigcie uchwaly w sprawie wyodrgbnienia

funduszu'solec-kiego w budiecie Gminy Rybno. Przewodniczqcy Rady Pan Jvlarian

Ligman zwr()cil sif do Rady, kto iest za nie wyodrgbnieniem funduszu soleckiego z

bud2etu GminY RYbno.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecno6ci 12 RadnYch, glosami:
-7t -,,2a",
-7 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymuilcYch sig"
podlfla .rctr""atg f.ir XLlWlt4 w sprawie wyodrgbnienia funduszu soleckiego w

budiecie GminY RYbno.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.
Nastgpnie W6jt Gminy Edmund Ligman podzigkowal Radzie za podigcie uchwaly'

t tastipnie wsLzal, iL,, Aea+ ubiegat sig kolejny raz o mandat. Jestem prukonany, 2e

,pokiLitnuo WPiera i dobrzt ocenii moiq prac|. Gwarnntuk Pa';sho, n.ieieli ro 2015 roku

nie zostanq uruchomioru, to my je formalnie uruchomimy. Kaidemu tttfzpczas zaProPonuJe

ztoirnie toniosku, aby tr, 20L6 roku ocenii czy uarto wlo, ie te Srodki zostaty uruchomione

czy tei nie."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,,w przyszlei kadencii'

przyszlel Radzie w 2015 roku, W6it przedstawi mo2liwoSci pozyskania Srodk6w

uni;ny.t. Przyszla Rada ma byd przekonana, Le rie popelniliSmy blgdu'

za 2013 rok

przewodnicz4cy Rady udzielil glosu obecnej na sesii Kierownik Gminnego osrodka
pomocy spolecznej w Rybnie Pani Dorocie Zielinskiej, kt6ra przedlo2yla Radzie

sprawozdanie z dzialalno6ci iednostki.
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Il)sprawozdanie z dzialalno6ci Zespolu Interdyscyplinarnego w Gminie Rvbno
za 2013 rok oraz Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdzialania
Przemoqv w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2013
w roku 2013

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Kierownik Gminnego Osrodka Pomocy
Spolecznej w Rybnie Pani Dorota Zielirlska, kt6ra przedloZyla Radzie sprawozdanie
z dzialalno$ci Zespolu Interdyscyplinamego w Gminie Rybno oraz sprawozdanie z
realizacji Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony
Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2013 w roku 2013.
Sprawozdania stanowiq zalqczrik do niniejszego protokolu.
Radni nie wnie5li pytarl do przedlo2onych sprawozdarl.

l2)sprawozdanie z dzialalno6ci Samodzielneeo Publiczneeo Gminnego Zakladu
Opieki Zdrowotnej w Rvbnie za 2013 rok

Z uwagS na nieobecnoSd Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakladu
Opieki Zdrowotnej w Rybnie Pani Iwony Cwiek wyjaSniefi udzielil W6jt Gminy pan
Edmund Ligman. Wskazal, 2e sprawozdanie zostalo przyjgte przez Rade SpolecznE.

l3)podifcie uchwaly w eprawie przilgcia Gminnego Programu Przeciwdzialania
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocv w Rodzinie na lata 201rl-2016

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly. Wobec
braku pytarl Przewodnicz4cy zamknql dyskusjg i poddal projekt uchwaty pod
glosowanie w sprawie podigcie uchwaly w sprawie przyjyia Gminnego programu
Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz Ocfuony Ofiar Przemocy w Rodzinie na
lata20t4.20l6.

Rada Gminy w gloeowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 12 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-12 -,,2a",
-0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wskrymuj4cych sig"
podigla uchwalg Nr XLII/2fffa w sprawie prryjgcia Gminnego programu
Przeciwdzialania hzemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie
na lata 201&2015.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

14) podi?cia uchwaly zmieniajAcej w sprawie ustalenia requlaminu
wynaqradzania nauczycieli zatrudnionvch w gzkolach i plac6wkach
prowa&onych przez Gmine Rybno

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly.
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Wyja6niefl udzielil W6it Gminy Pan Edmund Ligman. Wskazal, ii z uwagl na
zmiang regulaminu wynagradzania nauczycieli, konieczne jest podjgcie uchwaly w
tej sprawie. Zmiana ta dotyczy nauczycieli pelniqcych funkcje dyrektor6w.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusjg nad proiektem uchwaly. Wobec
braku pytarl Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjg i poddal projekt uchwaly pod
glosowanie w sprawie podjgcie uchwaly w sprawie uchwaly zmieniai4cej w sprawie
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkolach i
plac6wkach prowadzonych przez Grning Rybno.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno3ci 12 Radnyc[ iednoglo6nie glosami:
-12 - ,,2.a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuj4cych sig"
podjgla uchwalg Nr XLII/27fl4 w eprawie uchwaly zmieniajqcei w sprawie
ustalenia regulaminu wynagradzania naucrycieli zatrudnionych w szkolach i
plac6wkach prowadzonych przez Gming Rybno.
Uchwala stanowi zal1cznik do protokolu.

Ad.7. Wolne wniogki i zapytania.
Gloe zabrali
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,chcialbym prztdstauii listg
nnkingouq, np.: Stowarzyszenie na Rztcz Roztuoju Cminy Rybno, przygotoualilmy projekt
i obzymali{my 6rodki na szkolenia dla strniakou. Zlo2onyclt unioskhl bylo 1,12, na
dofnannwanie jesl 18 stotuarzysnri. Nasza Gminn jest na 4 miejscu, jeizli chodzi o to
dofnansouanie.

leszcn raz dzrgkujg za nie uryodrgbnienie funduszu, szcngdlnie pnnu BogdanotLri i Janowi,
ktirzy dzigki tej dyskusji, zrozumieli moj7 proibg i argumenty.
Realizujemy inwestycje. Znc4li6my sprzqlai Gming. W zzli7zku z uruchomieniem przt
Pouiatouy urzqd Pracy duiych pienigdzy, zatrudnionych mstato !4cznie 38 os6b zo rnmach
robot intentvncyjnych i sta2u 50+. Od 15 ktuietnin bgdzie mo2liruoii zatrudnienia ieszcze
kilku osob.

lnzrrcstycje prrebiegaj4 dalej. Rozpocqli*my nauoinnie dr6g gruntowych.W ty^ roku, tp I
p6lroczu chcemy przygotoruni projekty na rozbudorcg szkoty oraz projekty na du,a samoclpdy.
Realimutane s4 mdania ujgte u programie rozwoju naszcj Gminy. praudopodobnie 10
kuietnia rozstrzygnie sig sytuacja, z jakich firodkdtp unijnych bgdziemy mogli korzystat.
Na ostatniej 

'nsji wystqpit rolnik naszej Gminy, w ztoiqzku z pomorem 6toiri.
wystonuali{my pismo do Ministershoa Rolnichun, aby u,ydelegotoalo pracotunika, kt6ry
spotaklhTy sig z naszymi rolniknmi. Takie spotkanie zorganizujemy, niemnicj jednnk do
dzisiaj nie mamy odpouiedzi.
CeIe oizoiatorue: u ostatnim czasie mlodziei liceum osiqgngla bardzo wysokie wynibi nn
olimpiadach, r6wniei na szczeblu krajoruym.
Rozpoc4ty sig ubrania ruiejskie, ktdrych jestem inicjatorem. Dzigkujg tym Sottysom za
pomoc w organizacji zcbrafi, tam gdzie sig jui odbyty,"
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CeIe oitliatorpe: tp ostatnim czasie mlodziei liceum osi4gn7ta bardzo zt'ysokie toyniki na

olimpiadach, rdu,niei na szczcblu ktajou'ym.

Rozpoc4ly sig zebrnnia uiejskie, kt'rych iestem iniciatorem. Dzigkujg tym Sottysom n
pomoc u organizacji zebrart, tum gdzie sig iut odbyty."

Mieszkaniec wsi 2abiny - Pan Adam Cybulski powiedzial: ,,knmera, kt6rn jest

zninstalouana na budynku szkoly 1o Zabinach, monitoruie drogg kt6ra przebiega przez wie;.

Droga ta jest o ogroniczonym tonaiu. Jednakie dalej poruszajq sig tq drogq pojazdy (TlR)' o

ztoigksmnym tona2u.

Oilnoinie-drogi tranzytouej, proiba o wprowadnnie ogrnnicunia prgdko'ci do 40 km/h

Kolejna sprai,a to, iospominat Pan Wdjta o pieni4dznch nn szkolenin. lle kosztowaloby

sprowadzznie psychologa, kt6ry by utyuczyl Radnego z Zabin przepisdw ruchu dro.gouego,

inby mial uprattinienia do poruszania sig pojazdem meclunicznym po drogach publicznych.

Nii crckajmy na to, ai stanie sig trngedia , kiedy cztowiek kt6ry nie ma iadnych uprautniefi

porus^ iig pojazdem, a nikt nn to nie reaguje. leieli nie ma takiei kom6*i, kt6ra moglaby sig

tym mjqt, to jestem zobozui7zany zglosii to Inspekcji Ruchu Drogou'ego" .

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,nie iestem a2 na tyle zaznaiomiony z

przzpisami ruchu drogozuego, ale jeieli iest taka sytuacja, to pelnoletno^i i dotp6d 
-osobisty'daj4 

uprau'nienia do prozoadnnia pojazdu, ktdrego poiemnoii prnkrncza 50 cm3' leieli zai

s4 intre zastrze2enin , co do prouadz4cego taki pojazd, to jui otgany 
'ciganin 

musz4 sig tym

njqc'
Co do kamery, to alarmuip do policji, aby cigiar&uki nie prremieszaly sQ tq drogq' 

.Kameta
jest podtqcmna do policji tu Rybnie i zp Dziatdouie. Ttumaczq sig, ie wyciqgaiq konxhuenc je,

ale w jakim stopniu nie wiem.

Jeizti zni chodzi o ograniczcnie prgdkoi;ci, to ieirli jest takie zngrozenie, to jest Pani Soltys i
'Radni, 

zl'icie do nni pismo, a my wystqpimy o zmniejszcnie prgilko!;ci. Nn Pnrtshpa zpniosek,

bo na mdj unioxk sig nie dostosuj4."

Radny - Pan Bogdan Kopafrski powiedzial:., Panie Wdjcie, sprmua dotyczy drogr nt

kieruiku stacji kolejouej, jnkby mo2na bylo te potostale dziury chocini troclq zatntai. Kiedy

odbgdzie sig ztbranie ro l lartotucu?"
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial,,Pn nie Bogdanie oczekuiemy nn Zarz4d,

maj4 do nas'przybyi. Musimy to dalej egzehuowad poniewni zostnlo tuystnne pismo, je2eli

sig nie dostosujq, to skierujemy sprmug do prokuratury.
Co do terminu rebrnnia to uzgodnimy."
Soltys wsi Jeglia - Pan Stanislaw Sendobry powiedzial: ,, czy droga z leglii do

Hariotuca i z legli do Rybna ornz odgalgzienie drogt od Pana Liberta zostanie naprawiona?"

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,, czekamy na tuizyt€ ,,koleinrzy" '"

Wigcej pytafi nie wniesiono.

Ad.8. Zamknigcie obrad.

O godz.l2:00prowadzqcy obrady Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman - wobec

wyczerpania porz4dku obrad - zamkn4l obrady XLIIsesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno'

Na tym protok6l zakodczono 
prowadzqcy obrady:

'*"W;:':::""'-Protokolowala

&//"--
Ewa Soboczytiska
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